
 
Verslag vergadering Adviesraad Sliedrecht 
 
Dinsdag 8 oktober 2024  19.30-21.30 uur 
Raadsinformatieruimte in het Raadhuis Doctor Langeveldplein 30 
Aanwezig: Adrie Romijn, Lennart Broekhuizen,  Elles Moonen, Dick van Mourik,  Jaap van Putten, Leo 
Waaijer (leden), Jan Trapman (voorzitter), Daniëlle Vleugel (gemeente Sliedrecht), Jeanet Moerings 
(Zorgbelang Inclusief, ambtelijk secretaris)  
Afwezig:  Cockie Rutten. 
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1 Opening en vaststellen van de agenda 
Welkom Jaap van Putten en Leo Waaijer, nieuwe leden. 
Jaap stelt zich voor: lid van “slim wonen” huurdersparticipatieraad van Tablis wonen. Heeft lang in 
Apeldoorn gewoond, nu 6 jaar in Sliedrecht. Sinds 2020 na een ongeval arbeidsongeschikt. 
Stiefkinderen alle drie ASS (autisme spectrum stoornis). Daardoor ervaringen met Wmo en 
jeugdbescherming. 
Leo stelt zich voor: gewerkt in de telecommunicatie. Woonde voorheen in Molenlanden nu in 
Sliedrecht. Heeft een auto immuunziekte;  sinds 2013 diverse fysieke beperkingen en is slechtziend. 
Heeft in Molenlanden huizen van de Waard opgezet (dagbesteding voor mensen met een 
beperking), arbeidsparticipatie en lokale inclusie agenda. Landelijk actief als ambassadeur VN 
verdrag handicap.  
 

2 Concept verslag vergadering 3 september 2024  +     Presentatie subsidiebeleid     
N.a.v Punt 4 verkeers en mobiliteitsplan:  Peter Nederlof heeft gevraagd of wij 
ervaringsdeskundigen kennen die bevraagd kunnen worden. Testen toegankelijkheid. 
We hebben vier personen (Jaap, Leo, Elles en haar partner) doorgegeven. Zij zijn nu bezig een lijst 
op te stellen voor Peter Nederlof. 
 
Verslag wordt vastgesteld. 
 

3 Thema 1: Evaluatie taalschool en Waerthove (Deborah Korevaar) 
In 2023 is er via coalitie Kom erbij waarin statushouders vrijwilligerswerk gaan doen een project 
opgezet. Aanleiding was dat het niet vanzelf sprekend matcht; vrijwilligersorganisaties verwachten 
inzet maar er is een taal barrière. Daardoor 2 problemen: vrijwilligersorganisaties lopen vrijwilligers 
mis en statushouders vinden geen aansluiting. 
Bonkelaarhuis en Rivas hebben samen met locatie Waerthove een plan gemaakt. Participatietaal 
(gericht op werk) is erbij betrokken.  
Taakverdeling: Bonkelaarhuis: werving. Taalschool: selectie Waerthove: begeleiding.  
Januari 2024 echt gestart: 12 mensen gestart 4 uur per week taalles m.n. gericht op taal in de zorg. 
Tegenprestatie 4 uur vrijwilligerswerk bij Rivas (koppeling aan medewerkers van Rivas). 
Na 20 weken: van de 12 zijn er 3 halverwege afgehaakt. De 9 die overbleven: 2 dames hebben 
inmiddels een betaalde baan, 2 dames zijn bezig met omzetten registratie en kunnen dan ook aan 
de slag in een betaalde baan. Vijf personen willen niet verder in de zorg. Twee blijven vrijwilliger. 
Werving en selectie vergt veel tijd. 
Nu tweede wervingsronde gestart. Breder werven; niet alleen statushouders maar ook andere 
anderstaligen. Via via motiveren en stimuleren, bv via onderwijs, moskee etc. 
Doelen (programma van 20 weken): 

- Mensen met taalachterstand (groepen min 8 max 12 personen): 
- Nederlandse taal beter beheersen (vooraf taalles en leerbaarheidstest) 
- Dag invulling; vrijwilligerswerk; toeleiden naar werk. 
- Netwerk vergroten. 
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Vragen:  
➢ Alleen via Waerthove of ook meer organisaties? Trajectbegeleider participatie wil wel 

breder, maar het zijn intensieve processen voor organisaties. Nu alleen Rivas. 
➢ Is het doel om naar B1 taal niveau toe te werken? Niet specifiek. 
➢ Wat is de meerwaarde van taal app (die ze 1,5 jaar vergoed krijgen)? Vaktaal app, hierin 

kan men zoeken. Als ze meer willen kan men naar taalhuis gaan, daar kunnen ze verder. Bv 
vaktaal of DaVinci.  

➢ Statushouders moeten verplicht inburgeren; dat is een intensief traject om daarnaast ook 
mee te doen aan dit project bleek voor velen te intensief. 

➢ Mensen met taalachterstand (bv ook arbeidsmigranten, Oekraïners etc.) kunnen 
deelnemen. 

➢ Als dit een succes blijkt zijn andere organisaties of bedrijven mogelijk ook geïnteresseerd. 
➢ Waar kunnen we meer informatie vinden of mensen naar verwijzen? 

Als leden bedrijven of organisaties weten die hieraan mee zouden willen doen (vrijwilligers 
aannemen): Jasper van Maanen 
Deelnemers: via Bonkelaarhuis; startpunt, vraag naar werk: Souad Moqaddem 
s.moqaddem@sociaalteamsliedrecht.nl (trajectbegeleider participatie) 
Elke donderdagmiddag in de bibliotheek taalles. 

➢ Website van Sliedrecht doet wordt doorontwikkeld! Op 23 oktober wordt er een 
presentatie gegeven over Sliedrecht Doet. Daar komt ook een tabblad taal (al het taal 
aanbod)  Sliedrecht Doet 

 

4 Thema 2: Minima Effect Rapportage                                                                 
Dit rapport is in de RAS (Regionale Adviesraad Sociaal) Drechtsteden besproken. Er is besloten een 
ongevraagd advies te schrijven. Alle lokale raden bepalen zelf of zij dat (of een ander/ aangepast 
advies) naar hun lokale college sturen.  
 
Bespreken  4e  RAS commentaar en advies:  
Adrie vindt de toon van RAS advies niet a la ASD Sliedrecht. Lennart is het hiermee eens.  
Jan heeft bijdrage aan RAS geleverd. Zie bijlage 2a. 
 
In College Informatie Brief (CIB) Sliedrecht van 9 juli lees je dat zij zich bewust zijn van diverse 
risico’s voor kwetsbare groepen mensen. 
“Ons beleid sluit goed aan, maar de huishoudens met een laag inkomen hebben weinig 
bestedingsmarge en blijven kwetsbaar. 
Hoe gaan we hiermee verder?  
Zowel regionaal als lokaal zijn er al activiteiten in lijn met deze aanbevelingen. De GR Sociaal heeft 
binnen de opgave bestaanszekerheid versterken de volgende doelstellingen:  
1. Wij zetten ons samen met lokale partners in om financiële problematiek bij de inwoners van de 
Drechtsteden te voorkomen;  
2. Wij bieden hulp bij bestaanszekerheid vraagstukken;  
3. We werken aan duurzame financiële stabiliteit en perspectief voor inwoners die dat nodig 
hebben. “ 
 
Reacties van de leden op de stukken: 
Veel leeswerk, erg theoretisch papierwerk, men heeft het gevoel/ de ervaring dat de praktijk heel 
anders is. 
Nibud onderzoek is geschikt om theoretisch te laten zien; gaan van bepaalde uitgangspunten uit. 
 
Vraag: willen we als ASD Sliedrecht een ongevraagd advies uitbrengen? 
Voorstel: Leg CIB Sliedrecht naast commentaar RAS; kijken wat al in CIB meegenomen is. 
Aangepast / eigen advies uitbrengen vanuit ASD-S. 

mailto:s.moqaddem@sociaalteamsliedrecht.nl
https://www.sliedrechtdoet.nl/
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We hebben kennis genomen van de MER … In uw CIB … 

• Met communicatie alleen kom je er niet. 

• Meer nadruk op eenvoudige procedures. 

• Niet gebruik is vooral groot onder werkenden: wat ga je daaraan doen? 
 
Afspraak: RAS commentaar niet sturen. Jan, Adrie en Jeanet stellen aangepast advies op. Naar 
college en leden sturen. 
 
Leo vraagt namens wie wij spreken? Hoe en waar halen we signalen en verhalen op? 
Bespreken bij 6 jaarplan inzet ervaringsdeskundigen. 
       

5 Adviezen 
Uitgebracht advies:  Herijking Mantelzorg Waardering                                  
 
Reactie van gemeente: dank voor het advies, maandag 7 oktober is besproken met wethouder. 
Volgende week dinsdag naar college ter besluitvorming. Gaat niet naar gemeenteraad omdat het 
uitvoering betreft.  
Komt er nog een officiële reactie op het advies? Dat wachten we af. 
Proces: we hebben diverse keren om herijking moeten vragen, uiteindelijk geen advies aanvraag 
ontvangen, alleen scenario’s. Goed dat de adviesraad wel bovenop dit soort uitvoeringszaken blijft 
zitten en er kritisch naar kijkt. 
 

6 Jaarplan 2025                                                                                                                   
Bespreken laatste versie (met name geel gearceerde stukken) + vergaderdata 2025 en vaststellen 

• Par 2 samenstelling adviesraad Zin toevoegen: 
'Elk lid levert in de adviezen en vergaderingen een bijdrage vanuit zijn of haar ervaring, kennis of 
expertise. Daarnaast hebben we verschillende thema's aangemerkt als aandachtsgebied, deze zijn 
als volgt verdeeld: 
Adrie wil niet bij Wmo met name genoemd. 

• Hfd 5 De intentie is er om zo goed mogelijk met de inwoners in contact te komen om 
signalen op te halen. 

➢ Verder onderzoeken en in kaart brengen welke achterbannen we waar kunnen vinden 
➢ Onderzoeken of er bijeenkomsten voorinwoners  ism Bonkelaarhuis georganiseerd worden 

om verhalen en signalen op te halen? 
➢ Aansluiten bij wat er al is bv voedselbank, huurdersvereniging Tablis; cliëntenraden van 

organisaties 
Draagvlak om adviezen op te baseren. 

• Begroting: Vacatiegeld leden wordt verhoogd naar 400. 

• Vergaderdata 2025 opnemen: 28/1, 4/3, 6/5, 1/7, 16/9, 28/10, 2/12  etentje in de zomer? 
Afspraak: Jan en Jeanet passen jaarplan aan en maken hem definitief, daarna naar leden en 
gemeente. 
 

7  In gesprek met de gemeente – Daniëlle                     

• Stand van zaken diverse onderwerpen    

- Nota publieke gezondheid is aangeboden aan de gemeenteraad. Na vaststellen komt hij 
naar de ASD 

- Advies SMS kinderfonds: gemeente gaat door met Stichting Leergeld 

- Eenmalige bijdrage minima: kan niet, is in strijd met participatiewet   

- Valpreventie: Sliedrecht was niet aangehaakt, nu wel ism Bonkelaarhuis 
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- Casemanagers dementie: pilot gemeente Zwijndrecht wordt uitgerold alle Drechtsteden. 
Indicatie dagbesteding gaat sneller en maar 1 gesprek door casemanager (en niet ook nog 
door Wmo consulent). Binnenkort informatiebijeenkomst hierover. 

- Wethouder heeft VvE platform Alblasserwaard bezocht; info gegeven over Wmo 
voorzieningen. Bv deurdrangers in een flat; kostenverdeling Wmo – VvE.  
Waarom niet ook in sociale huurwoningen? Voorstel contact gemeente en Slim Wonen. 

- Huishoudelijke ondersteuning wordt opnieuw aanbesteed door de SDD.  
                                        

• CIB proceswijziging Participatiewet; brief ter informatie aan de gemeenteraad. 
Nu niets mee, wordt vooruit geschoven. 
                                            

• Monitor Sociaal Sliedrecht;  
Interessant stuk. 
Afspraak: Jan en Dick gaan hier wat dieper induiken om eens te bespreken in een vergadering. 
Afspraak: Adrie mailt haar opmerkingen naar Jan en Dick 
 
Onderzoeks Centrum Drechtsteden (OCD) een aantal leden zijn hier lid van. 
Idee: OCD een keer uitnodigen? 
                                                             

8 Kernteams/aandachtsgebieden: 

• Wmo/Participatiewet: Daniëlle 

• Regionale adviesraad: Jan verslag 9/9 en advies MER zie punt 4        

• Beschermd wonen/verwarde personen:  vacant                                         

• Armoede/minimabeleid/Participatiewet: Dick, Lennart en Cockie . Jeroen Loeve is nu 
manager. Wie is opvolger van Jeroen op beleid? Dat is: Juliette Groenendijk. 

• Jeugd: Adrie, Cockie, Elles      regionale bijeenkomst jeugd 25/9 thema 18-/18+ er was 
niemand uit Sliedrecht. Als iedereen verslag gelezen heeft bepalen of dit nog geagendeerd 
moet worden.                                                                          

• Communicatie: Website; Lennart   Sociale media: Adrie 

• Woonzorgvisie: allen. Stand van zaken: Daniëlle.  Er wordt iemand in het najaar geworven 
om woon zorgvisie op te stellen. Huidige woonzorgvisie liep tot 2021? In de Presentatie 
brede SPUK stond er iets over in NB Jeanet: ik kon het nergens vinden. Ik vond wel bijlage 
2b en heb daarin gezocht op het woord woonzorgvisie maar vond daar 1 zin onder 8 
“Fysieke leefomgeving:  Sliedrecht zet zich in om ruimtelijke ontwikkelingen en 
samenlevingsontwikkelingen te verbinden. Bijvoorbeeld door het opstellen van een 
woonzorgvisie, waarin we in samenwerking met zorg- welzijns- en woonpartners afspraken 
maken voor de woonzorgstructuur. Inwoners die steeds ouder worden, langer thuis 
(moeten) blijven wonen of soms vanwege beperkingen gebaat zijn bij nog toegankelijkere 
voorzieningen.” 

• MAG: Jan                                                                                                            

• VN verdrag handicap: allen                                                             

• AZC: allen. Daniëlle: De gemeente is zich aan het voorbereiden op de komst van het AZC. 
250 asielzoekers op 26.000 inwoners.  
 

9 Volgende vergadering, rondvraag en sluiting                 vergaderschema 2024  bijlage 9  
Rondvraag 

• Afscheid Wouter: Jan heeft een bloemetje en bon bij Wouter gebracht. Iedereen krijgt de 
groeten van Wouter. 

• 19/10 OCD dorpsgesprek / buurtagenda: Jaap is van plan om te gaan 

• Leo: hoe zijn de contacten met de gemeenteraad; die zijn er niet. Beleid wordt opgesteld 
door beleidsmedewerker; gaat naar college dan naar de gemeenteraad. Adviezen van de 
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ASD gaan naar college en deze stuurt het advies vaak wel mij als punt besproken wordt in 
de gemeenteraad.  

• Leo: VN verdrag handicap; in Molenlanden gestart in vroeg stadium ASD met beleids 
ambtenaren en gemeenteraad. 

• Lennart: naheffing gemeentebelasting; nu innen voor 2023 en 2024. Belasting kan met 
terugwerkende kracht geheven worden. Vraag: als dit voor mij speelt zal dat voor meer 
inwoners gelden. Voor mensen die financiële problemen hebben kan dit extra problemen 
opleveren. Hoe groot is dit probleem eigenlijk? Signalen voor gemeente Sliedrecht: hoe 
gaat schuldhulpverlening hiermee om? Aandacht voor vragen. 
Afspraak: Lennart brengt dit onder de aandacht bij Bonkelaarhuis. 

NB update 9-10-2024 Ter info: namens de ASD heb ik mij vandaag gemeld bij het Bonkelaarhuis met de vraag 
m.b.t. het met terugwerkende kracht innen van gemeentebelastingen via het BSR. 
Korte toelichting voor wie het heeft gemist: 
Jaarlijks ontvangen gebruikers/huurders en eigenaren van een gebouw in Sliedrecht de aangifte voor de 
gemeentelijke waterschapbelastingen voor dat betreffende jaar medio maart/april. Hierbij kan je vooraf 
registeren of je de aanslag jaarlijks wil direct wil betalen of per automatisch incasso in termijnen. Wanneer dit 
is geactiveerd dan is het normaal dat je enkel een bericht ontvangt in het begin van het desbetreffende 
kalenderjaar met het totaal en dat de bedragen automatisch worden afgeschreven.  
In mijn geval ontving ik 2 aanslagen in kwartaal 4 2024 voor de aanslag jaren 2023 en 2024. Dit terwijl ik 
normaal automatisch incasso aan heb staan en dat dit automatisch loopt. Naar aanleiding hiervan heb ik 
gebeld naar Belastingsamenwerking Rivierenland met de vraag waarom er van de procedure is afgeweken en 
of dit vaak voorkomt. Ik kreeg een formele reactie dat ze het recht hebben om de nota’s met terugwerkende 
kracht 3 jaar later te versturen en te innen en dat je dit zelf maar in de gaten dient te houden. Ik heb in de 
straat 2 buren gesproken bij wie dit een andere periode ook niet goed was gegaan.  
Wanneer dit vaker voorkomt voorzie ik dat dit problemen op kan leveren binnen de Gemeente. Zeker voor 
financieel kwetsbare inwoners van Sliedrecht.  
Leonie van der Linden heb ik inmiddels gesproken en ze vond het een nuttige vraag en gaat vragen of dit 
vaker voorkomt en dit terugkoppelen per email. Ik zal iedereen op de hoogte houden als er terugkoppeling 
plaatsvindt.  

• Voordragen nieuwe leden Jaap en Leo: ja; allen akkoord. Afspraak: Jeanet draagt hen voor. 
 

Volgende vergadering:      26 november   
Thema’s :   

1. In gesprek met wethouder Cees Paas vragen voorbereiden;   
Geen specifieke vragen stellen maar meer algemeen: reflectie van de wethouder op de adviezen 
die de ASD uitbrengt. 
Wat gaat goed? Wat kan beter? 
Toevoegen om zorgen te uiten over constatering ambtelijk apparaat; veel tijdelijke en inval 
ambtenaren. Daardoor raken zaken vertraagd. Vragen vooraf via Daniëlle naar de wethouder. 
Jaarplan 2025 meesturen! 
Vragen of wethouder zelf iets heeft wat hij met de ASD wil bespreken. 
Actie: Jan en Jeanet stellen vragen voor wethouder op. 

2. Evaluatie van de Adviesraad 


